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Schimbări în traficul din Iași!  
Șoferii vor putea folosi  
în anumite condiții benzile destinate 
mijloacelor de transport 

  
Un proiect de hotărâre care s-a aflat în dez-

batere publică ar putea schimba complet regulile 
de circulație din municipiul Iași. Acesta prevede 
accesul autoturismelor și circulația acestora pe 
benzile dedicate mijloacelor de transport public. 
Va fi adăugat, cel mai probabil, într-o viitoare șe-
dință de Consiliu Local, pentru ca modificările să 
fie aprobate.  

Schimbări în traficul din Iași! Șoferii 
vor putea circula pe benzile destinate 
mijloacelor de transport în comun 
Cel mai probabil, proiectul de hotărâre privind 

aprobarea accesului și circulației autovehiculelor 
pe benzile dedicate mijloacelor de transport pu-
blic, pe raza municipiului Iași, va fi adăugat pe or-
dinea de zi a ședinței din luna ianuarie 2025. 
Acesta prevede ca în anumite condiții șoferii din 
Iași să poată folosi benzile unice pentru transpor-
tul în comun. Printre acestea se numără acciden-
tele rutiere cu victime, accidentele rutiere cu 
pagube materiale în care au fost implicate mai 
multe autovehicule, dar și apariția unor obstacole 
cauzate de fenomene naturale extreme care au 

cauzat căderi de arbori, stâlpi, acoperișuri smulse 
de vânt sau inundarea unor zone.  

„Se aprobă accesul și circulația autovehicule-
lor pe benzile dedicate mijloacelor de transport 
public de pe raza municipiului Iași, în următoarele 
situații speciale: accidente rutiere cu victime; ac-
cidente rutiere cu pagube materiale în care au 
fost implicate mai multe autovehicule; accidente 
rutiere cu victime/pagube materiale în care au 
fost implicate mijloace de transport public de per-
soane; lucrări de intervenții ca urmare a unor ava-
rii la rețelele tehnico-edilitare (apă, canalizare, 
gaze naturale, energie electrică, telefonie, inter-
net), lucrări de modernizare/extindere/reabilitare 
a străzilor și a rețelelor tehnico-edilitare (apă, ca-
nalizare, gaze naturale, energie electrică, telefo-
nie, internet); apariția unor obstacole cauzate de 
fenomene naturale extreme care au cauzat căderi 
de arbori, stâlpi, acoperișuri smulse de vânt, in-
undarea unor zone”, se arată în proiectul de hotă-
râre care va fi supus votului de plenul CL.  

Care sunt principalii  
beneficiari ai benzilor unice 
Este important de știut că, în ultimii ani, Pri-

măria Municipiului Iași a amenajat mai multe 
benzi unice în oraș. De acestea beneficiază cu 
prioritate tramvaiele, autobuzele, dar și taxiurile, 
și autovehiculele cu regim de circulație prioritară, 

cum ar fi ambulanța, poliție, pompieri etc..  
„În municipiul Iași au fost amenajate benzi de-

dicate transportului public local, cu avizul Poliției 
Rutiere. Pe benzile dedicate transportului public 
local este permis accesul și circulația următoa-
relor categorii de autovehicule: Tramvaie; Auto-
buze; Taximetre – conform prevederilor art. 20 
alin. 5) din Legea nr.38/2003 privind transportul 
în regim de taxi şi în regim de închiriere: «Taxiurile 
pot circula în localități pe pistele special amena-
jate pentru mijloacele de transport auto în comun, 
fără a perturba circulația acestora» –; Autovehi-
cule cu regim de circulație prioritară când se de-
plasează în acțiuni de intervenții sau în misiuni 
care au caracter de urgență”, mai este specificat 
în documentele publicate.  

Amintim aici că, în cadrul ședinței ordinare din 
data de 19 decembrie 2024, consilierii locali au 
propus amenajarea unor noi benzi unice pentru 
transportul în comun pe șoseaua Păcurari și pe 
bulevardul Socola, până în capăt Bucium. Acestea 
ar ajuta la decongestionarea traficului prin des-
curajarea ieșenilor de a folosi autoturismele per-
sonale pentru folosirea transportului public. 

Astfel, rămâne de văzut dacă plenul CL va 
aproba noile schimbări în traficul din Iași, propuse 
pentru începutul anului 2025. 

Alexandra MAISNER

Schimbări în traficul din Iași! Șoferii 
vor putea circula pe benzile destinate 
mijloacelor de transport în comun din 
municipiu, în anumite condiții
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Candidați-record pentru postul de 
infirmieră la o creșă de stat din Iași. 
Din cauza lipsei unui spațiu în care 
să încapă toată lumea, conducerea  
a amânat concursul 

 
Creșa Municipiului Iași „Sfânta Maria” a publi-

cat anunțul la începutul lunii decembrie 2024 – 
anunțul privind scoaterea la concurs a 7 posturi 
de infirmieră, 2 posturi de îngrijitoare, 3 posturi 
ca ajutor de bucătar, 1 post de muncitor calificat 
(electrician) și 1 post de muncitor calificat (ser-
vant pompier), toate cu perioadă nedeterminată, 
și 1 post de infirmieră, pe o perioadă determinată. 
În cadrul concursului au fost depuse și admise do-
sare-record, mai ales pentru postul de infirmieră.  

Candidați-record pentru postul de 
infirmieră, la o creșă de stat din Iași  
Selecția dosarelor a fost publicată pe data de 

19 decembrie 2024, iar conform documentului, la 
concurs au fost admise doar 3 persoane pentru 
postul de muncitor calificat – servant pompier, un 
singur candidat admis pentru postul de electri-
cian, 6 dosare au fost declarate admise pentru 
postul de ajutor de bucătar, 9 candidați au fost 
declarați admiși pentru postul de îngrijitoare, iar 
pentru postul de infirmieră nu mai puțin de 35 de 
dosare au fost declarate admise, dintre care unul 
a fost retras.  

În acest sens, având în vedere numărul mare 
de candidați, conducerea instituției a făcut anun-

țul de amânare a desfășurării concursului, moti-
vând lipsa unui spațiu în care să încapă toate per-
soanele.  

„Având în vedere numărul mare de înscriși la 
concurs și lipsa spațiului necesar desfășurării 
concursului, vom reveni miercuri, 8 ianuarie 2025, 
cu informații privind desfășurarea concursului”, a 
fost anunțul publicat de Maria Romaniuc, secretar 
comisie.  

Este important de menționat faptul că prima 
probă a concursului era programată pe data de 13 
ianuarie 2025, iar rezultatele urmând să fie afișate 
pe data de 14 ianuarie 2025. Proba interviului era 
programată pe data de 15 ianuarie 2025, iar rezul-
tatele finale ale concursului trebuiau să apară pe 
data de 17 ianuarie 2025. Însă, din cauza lipsei 
unui spațiu potrivit, calendarul concursului va fi 
anunțat în cursul acestei săptămâni. 

Ce condiții îndeplinesc  
candidații declarați admiși 
Potrivit informațiilor publicate, în cadrul con-

dițiilor generale privind participarea la concurs, 
candidații au trebuit să îndeplinească mai multe 
condiții. Printre cele mai importante se numără: 
să aibă cetățenia română sau cetățenia unui alt 
stat membru al Uniunii Europene, a unui stat 
parte la Acordul privind Spațiul Economic (SEE) 
sau cetățenia Confederației Elvețiene. Să aibă ca-
pacitate de muncă în conformitate cu prevederile 
legii nr. 31/2003 – Codul muncii, republicată cu 
modificările și completările ulterioare. Să nu fie 
condamnat definitiv pentru săvârșirea unei in-

fracțiuni contra securității naționale, contra au-
torității, contra umanității, infracțiuni de corupție 
sau de serviciu, infracțiuni de fals ori contra în-
făptuirii justiției, infracțiuni săvârșite cu intenție 
care ar face o persoană candidată la post incom-
patibilă cu exercitarea funcției contractuale pen-
tru care candidează, cu excepția în care a 
intervenit reabilitarea.  

„Condiții specifice de participare la concurs: 
pentru posturile de infirmieră – studii liceale, ex-
periență în lucru cu copiii antepreșcolari și cursuri 
de infirmieră/baby sitter constituie un avantaj. 
Pentru posturile de îngrijitoare – minim studii gim-
naziale, vechime în muncă – constituie un avantaj. 
Pentru posturile ajutor de bucătar: minim studii 
gimnaziale, cursuri de specialitate (bucătar), cu-
noștințe alimentația copilului mic, vechime în 
muncă – nu se solicită. Pentru postul de muncitor 
calificat – electrician – minim studii generale (10 
clase), certificat/atestat din care să reiasă absol-
virea unui curs de calificare pentru meseria de 
electrician, vechime în specialitatea de electri-
cian. Pentru postul de muncitor calificat – servant 
pompier – minim studii medii (liceale), 
certificat/atestat din care să reiasă absolvirea 
unui curs de calificare pentru meseria de servant 
pompier, vechime în muncă – minim 1 an”, se arată 
în documentele concursului de angajare. 

Astfel, după înscrierile-record pentru postul 
de infirmieră la o creșă de stat din Iași, concursul 
a fost amânat din cauza lipsei unui spațiu în care 
să încapă toți candidații.  

Alexandra MAISNER

Candidați-record pentru postul de infirmieră la 
o creșă de stat din Iași. Iată motivul pentru care 
conducerea instituției a amânat concursul
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Un consorțiu de 11 firme vor construi 
noua Sală Polivalentă „Regina Maria” 
din Iași. În cadrul procedurii de 
licitație, o singură ofertă  
financiară a fost depusă 

  
Compania Națională de Investiții (CNI) a lansat 

licitația privind execuția lucrărilor pentru con-
struirea Sălii Polivalente „Regina Maria” din Iași 
încă din luna septembrie 2024, iar firmele intere-
sate de contractul de peste 79 de milioane de 
euro au avut posibilitatea depunerii ofertelor fi-
nanciare până în luna decembrie 2024.  

Un consorțiu de 11 firme vor construi 
noua Sală Polivalentă  
„Regina Maria” din Iași 
Potrivit informațiilor publicate pe SEAP, valoa-

rea contractului de lucrări este estimată la 
330.803.807 lei, fără TVA, adică 393.663.671 de lei, 
cu TVA inclus, aproximativ 79.137.920 de euro, cu 
TVA. Iar procedura a atras o singură ofertă finan-
ciară. Este vorba de cea depusă de SSAB – AG SA, 
administrată de Gabriel Nistor, lider de asociere, 
alături de Frasinul SRL, administrată de Pavel La-
rionesi, Transilvania Grand Construct, controlată 

de Flamind Daniel Damaschin, și Total Business 
Land Proiect, Vangaz Instal, Willemen Carpați, 
Amteh International, Zoork, Sonerg Montaj, Kone 
Ascensorul și Meridian SRL. În prezent, licitația se 
află în stadiul de evaluare calificare și tehnică.  

Suprafața construită a Sălii Polivalente „Re-
gina Maria” din Iași va fi de 12.926,80 metri pătrați, 
suprafața desfășurată va fi de 39.082,75 metri pă-
trați, iar suprafața utilă va fi de 35.709,63 metri 
pătrați, iar sala pentru antrenamente va avea o 
suprafață de 1.723,99 metri pătrați. Construcția va 
avea o capacitate de 9.757 de persoane și 1.100 lo-
curi de parcare. 

Proiectul prevede și construirea unei săli de 
sport auxiliare, cu aceeași mărime a suprafeței de 
joc, necesară antrenamentelor dinaintea compe-
tițiilor oficiale. 

Sala Polivalentă „Regina Maria”  
din Iași a primit încă din anul 2023 
avizul Autorității Civile Române 
 În data de 3 aprilie 2023, a fost obținut, de la 

Autoritatea Aeronautică Civilă Română, avizul ne-
cesar pentru elaborarea autorizației de con-
struire, care a fost emisă în luna decembrie 2023. 
Pe data de 20 noiembrie 2023 a fost emisă auto-

rizația de construire a Sălii Polivalente, în contex-
tul în care, încă din luna august 2022, Planul Ur-
banistic Zonal a fost aprobat de plenul Consiliului 
Local. Potrivit informațiilor publicate, construcția 
va avea o înălțime maximă de 29 de metri, cu 3 
etaje și demisol. 

Amintim că, în luna aprilie 2024, a fost publi-
cată o procedură de licitație privind contractarea 
serviciilor de revizuire a proiectului tehnic al Sălii 
Polivalente „Regina Maria” – contractul a avut o va-
loare de 495.798,31 lei, fără TVA. 

„Obiectivul este înscris în lista sinteză a CNI și 
a fost aprobat în CTE-ul Companiei și ședința in-
terministrială, solicitându-se acum, de urgență, 
depunerea proiectului tehnic și a autorizației de 
construire la sediul CNI. Acest fapt determină și 
necesitatea revizuirii devizului general și implicit 
a indicatorilor tehnico-economici pentru Sala Po-
livalentă «Regina Maria»”, se arată în documen-
tele publicate pe platforma Sistemului Electronic 
de Achiziții Public. 

Astfel, un consorțiu de 11 firme ar putea con-
strui noua Sală Polivalentă „Regina Maria” din Iași, 
dacă în urma evaluărilor va fi declarat câștigătorul 
procedurii de licitație.  

Alexandra MAISNER

Un consorțiu de 11 firme vor construi noua Sală 
Polivalentă „Regina Maria” din Iași! Proiectul 
valorează peste 79 de milioane de euro
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An de an, în data de 6 ianuarie, creştinii orto-
docşi sărbătoresc „Botezul Domnului” sau Bobo-
teaza, aşa cum este cunoscută această zi în 
popor. În amintirea acestei zile, în care Iisus Hris-
tos a primit botezul în apele Iordanului, în toate 
bisericile ortodoxe, preoţii sfințesc agheasma 
mare, iar românii respectă numeroase tradiții și 
obiceiuri.  

Ce semnificație are  
„Botezul Domnului” sau Epifania 
Iisus Hristos a fost botezat de Ioan Botezăto-

rul în apele Iordanului. Când Iisus Hristos a apărut 
pe malurile Iordanului, Ioan Botezătorul, luminat 
de Duh Sfânt, l-a recunoscut și a spus mulțimii 
prezente: „Iată Mielul lui Dumnezeu, Cel ce ridică 
păcatul lumii” (Ioan 1, 29). Această mărturie era 
foarte necesară israelitenilor, care așteptau pe 
Mesia cel profețit cu multe veacuri înainte. Iisus 
Hristos i-a cerut lui Ioan să-l boteze, iar în acel 
moment, cerurile s-au deschis, iar Duhul Sfânt s-
a pogorât în chip de porumbel și a stat peste Iisus, 
iar Dumnezeu Tatăl a mărturisit: „Acesta este Fiul 
Meu cel iubit, întru Care am binevoit!” (Matei 3, 17). 
Astfel, botezul primit de Iisus Hristos are un dublu 
scop, unul fiind Epifania, arătarea Sfintei Treimi, 

moment în care avea sa fie descoperit lui Ioan și, 
prin acesta, lui Israel, ca Fiul lui Dumnezeu și ca 
Mesia. În râul Iordan s-a împlinit botezul iudaic, 
dar, în același timp, au fost deschise ușile pentru 
botezul Bisericii. Până atunci, botezul lui Ioan era 
unul de pocăință, care îi făcea pe oameni să-și 
osândească păcatele. Nu era o taină, ci un ritual, 
pentru că nu ierta păcatele. Iisus Hristos a primit 
botezul, nu pentru că avea nevoie să i se ierte pă-
catele, ci pentru a arăta oamenilor importanța 
acestei taine. Taina botezului a fost instituită de 
Hristos însuși îndată după învierea Sa din morți, 
odată cu trimiterea apostolilor la propovăduirea 
Evangheliei către neamuri:  „Mergând, învățați 
toate neamurile, botezându-le în numele Tatălui 
și al Fiului și al Sfântului Duh, învățându-le să pă-
zească toate câte eu v-am poruncit vouă, și iată 
eu cu voi sunt în toate zilele, până la sfârșitul vea-
cului” (Matei, 28, 19-20). 

Care sunt cele mai cunoscute tradiții  
și obiceiuri pe care românii le respectă 
cu prilejul „Botezului Domnului”  
Ziua în care creștinii ortodocși sărbătoresc 

„Botezul Domnului” este una încărcată de tradiții, 
obiceiuri și superstiții. De Bobotează, preoții sfin-

țesc toate apele, în această zi fiind sfințită și 
Agheasma Mare. De asemenea, pe 6 ianuarie 
există obiceiul ca preoții să arunce cruci în ape, 
pentru care bărbații tineri se întrec pentru a le re-
cupera. Cel care reușește să scoată crucea sfin-
țită din apele înghețate primește binecuvântarea 
preotului și se crede că va fi ferit de boli și rele tot 
anul. În secolele trecute, bărbatul care reușea să 
recupereze crucea primea daruri de preț. În 
popor, se crede că se poate vedea cum va fi noul 
an în funcție de cum este vremea în ziua de Bo-
botează. Se crede că, dacă pe 6 decembrie copa-
cii sunt încărcați de promoroacă, anul va fi unul 
îmbelșugat, iar dacă la streșinile caselor picură, 
înseamnă că urmează ca vara să fie una ploioasă. 
În ziua în care se sărbătorește „Botezul Domnului”, 
preoții sfințesc toate apele, iar în Ajunul Bobote-
zei merg cu Iordanul, sfințind casele și fântânile 
credincioșilor. De asemenea, printre tradițiile și 
obiceiurile din ziua „Botezului Domnului” sunt și 
câteva legate de vreme. Astfel, se spune că, dacă 
zăpada scârțâie sub picioarele preotului, anul 
care tocmai a început va fi unul bogat. Totodată, 
se mai crede că ploile din timpul anului vor veni 
din direcția în care va stropi preotul cu busuiocul. 

Codruța ȘOROAGĂ

Creștinii ortodocși sărbătoresc astăzi 
„Botezul Domnului”! Tradiții și obiceiuri 
pe care românii le respectă de Bobotează



SOCIAL luni, 06 ianuarie 6

Tinerii fermieri din Iași primesc 
fonduri europene de la Agenția pen-
tru Finanțarea Investițiilor Rurale 
(AFIR), în această lună. La începutul 
anului 2025 sunt programate plăți 
către tinerii care au accesat fonduri 
europene în cadrul unor măsuri de 
finanțare derulate în perioada 2023-
2024. Aceștia vor încasa peste ju-
mătate de milion de euro, fonduri 
nerambursabile. Banii vor fi investiți 
în dezvoltarea unor ferme legumi-
cole în diverse zone din județ, dar și 
pentru achiziția unor utilaje agricole 
sau înființarea unor fabrici de proce-
sare a legumelor și fructelor. 

Tinerii fermieri din Iași 
primesc noi  
fonduri europene  
AFIR decontează cheltuielile 

realizate în cadrul proiectelor de in-
vestiții în agricultură și dezvoltare 

rurală. Banii provin din FEADR – Fon-
dul European Agricol pentru Dezvol-
tare Rurală –, EURI – Instrumentul de 
Redresare al Uniunii Europene –, dar 
și de la bugetul național. Tinerii fer-
mieri din Iași vor investi banii euro-
peni în înființarea de ferme 
zootehnice pentru a dezvolta ex-
ploatațiile agricole sau pentru a in-
vesti în legumicultură. Aceștia 
primesc sume cuprinse între 70.000 
și 200.000 de euro. Ieșenii primesc 
75% din cuantumul sprijinului la 
semnarea contractului de finanțare, 
și 25% se acordă în funcție de im-
plementarea corectă a planului de 
afaceri, fără a depăși 3 ani (pentru 
exploatațiile pomicole) de la semna-
rea contractului de finanțare. Astfel, 
cei care au respectat planurile de 
afaceri primesc și celelalte fonduri 
europene, aferente fiecărei măsuri 
de finanțare în parte. Interesul pen-

tru fondurile nerambursabile acor-
date tinerilor fermieri a fost ridicat 
din partea ieșenilor, astfel că aceștia 
au atras câteva milioane de euro, 
fonduri europene, în ultimul program 
derulat de AFIR. Cele mai multe pro-
iecte au fost depuse în măsura 
DR30-Sprijin pentru instalarea tine-
rilor fermieri.  

Sesiune de depunere a 
proiectelor pentru energie, 
deschisă de AFIR 
Cei interesați să acceseze fon-

duri europene mai pot depune cere-
rile de finanțare în a doua sesiune a 
programului „Schema de ajutor pri-
vind sprijinirea investițiilor în noi ca-
pacități de producere a energiei 
electrice produsă din surse regene-
rabile pentru autoconsumul între-
prinderilor din cadrul sectorului 
agricol și industriei alimentare”, de-

rulată de AFIR. Depunerea proiecte-
lor va fi disponibilă în perioada 24 
decembrie 2024 – 28 februarie 2025. 
Prima sesiune de finanțare s-a de-
rulat în 2024, iar un număr de 17 pro-
iecte din Iași a fost aprobat de AFIR. 
Agenția pentru Finanțarea Investiții-
lor Rurale (AFIR), instituția care s-a 
ocupat de verificarea proiectelor, a 
selectat 17 proiecte de investiții, din 
23 depuse în cadrul primei sesiuni 
pentru „Schema de ajutor privind 
sprijinirea investițiilor în noi capaci-
tăți de producere a energiei elec-
trice produsă din surse regenerabile 
pentru autoconsumul întreprinderi-
lor din cadrul sectorului agricol și in-
dustriei alimentare”. Sumele vor 
intra în conturile beneficiarilor în 
acest an. De asemenea, noi plăți 
sunt programate către tinerii fer-
mieri din Iași. 

Raluca COSTIN

Noi plăți către tinerii fermieri din 
Iași! Ce fonduri europene primesc 
beneficiarii la început de an
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Subvențiile APIA, în 2025, vor fi plătite către 
beneficiarii din Iași care au activități în domeniul 
apicol, pomicol sau viticol. Aceștia au primit, pen-
tru anul precedent, subvenții de peste jumătate 
de milion de euro. O veste bună pentru apicultori 
este că TVA-ul pentru hrana albinelor este de 9% 
în 2025, mai mic față de 2024, când era 19%  

Producătorii din Iași  
primesc subvenții APIA și în 2025  
Agenția pentru Plăți și Intervenție în Agricul-

tură (APIA) va plăti subvenții și în 2025, către sec-
toarele apicol, pomicol și viticol. Aceștia au 
încasat peste jumătate de milion de euro pentru 
anul 2024. Apicultorii din Iași au primit ajutoare 
financiare în cadrul a două măsuri de finanțare. 
Astfel, 25 de lei/familia de albine s-au acordat în 
cadrul unei scheme de ajutor de stat, cu caracter 
temporar, pentru compensarea parțială a pierde-

rilor suferite în anul 2023 în sectorul apicol, în 
contextul crizei provocate de agresiunea Rusiei 
împotriva Ucrainei. Alte câteva sute de lei, în fun-
cție de mărimea exploatației beneficiarului, s-au 
plătit în cadrul Programului Național Apicol. Suma 
totală plătită este de 200.000 de lei.  

Fermierii din Iași au primit 36 de 
milioane de euro, subvenții de la APIA 
De asemenea, în cadrul măsurii PD-06 Înier-

barea intervalului dintre rânduri în plantațiile po-
micole, viticole, pepiniere s-au plătit subvenții în 
valoare de 285.000 de euro. Producătorii din 
aceste sectoare agricole au mai primit subvenții 
și în cadrul altor măsuri derulate de APIA, precum 
reconversia plantațiilor viticole. Plățile către be-
neficiari continuă. Suma totală aprobată de APIA 
pentru toți fermierii, fie că dețin terenuri agricole 
sau ferme zootehnice, este de 36 de milioane de 

euro. Pentru sectorul vegetal, un număr de 15.089 
de fermieri din Iași primesc subvențiile în măsura 
PD-01 Sprijin de bază pentru venit în scopul sus-
tenabilității (BISS). Din cele peste 18 milioane de 
euro aprobate la plată, 90% din fermierii din Iași 
aprobați la plată au primit subvențiile. Plățile au 
fost efectuate eșalonat, în mai multe tranșe, în 
funcție de măsurile derulate de Agenția de Plăți 
și Intervenție pentru Agricultură. Banii au fost 
achitați atât fermierilor care exploatează terenuri 
agricole, cât și crescătorilor de animale înregis-
trați la APIA. Astfel, un singur fermier a obținut 
peste 1.000 de euro la hectar pentru schemele de 
plată destinate fermierilor cu terenuri agricole, 
schema pentru tinerii fermieri, plata redistribu-
tivă, plăți compensatorii sau plata pentru înver-
zire. Subvenții de la APIA vor primi fermierii din 
Iași și în 2025.  

Raluca COSTIN

Apicultorii, pomicultorii și viticultorii din 
Iași primesc și în 2025 subvențiile de la 
APIA. Pentru anul prezent, s-au plătit 
peste jumătate de milion de euro
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După vacanța de iarnă, elevii și 
studenții din Iași își fac ultimele 
pregătiri pentru întoarcerea în bănci 

 
Anul școlar și cel universitar își deschid porțile 

pentru noi provocări, iar tinerii sunt nerăbdători 
să revină în sălile de clasă sau în amfiteatrele uni-
versităților, unde îi așteaptă examenele, cursurile, 
dar și o nouă perioadă de învățare intensă. 

Pregătiri pentru o nouă rundă de 
învățământ! Elevii și studenții < 
se pregătesc să revină în bănci 
Elevii din Iași vor reveni la cursuri de miercuri, 

8 ianuarie 2025, marcând începutul celui de-al 
treilea modul din anul școlar. Acest modul, pro-
gramat să dureze până la finalul lunii februarie, va 
reprezenta o perioadă în care elevii vor continua 
să își aprofundeze cunoștințele și să lucreze la 
competențele dobândite în prima parte a anului 
școlar. Modulul va fi unul cu ritm rapid, având în 
vedere că elevii se pregătesc pentru examenele 
de final de an sau pentru evaluările naționale și 
examenul de Bacalaureat, pentru cei din clasele 
terminale. Cursurile se vor concentra pe consoli-
darea cunoștințelor esențiale și pe aprofundarea 
materiilor care vor fi testate la examenele vii-
toare. 

În plus, conform calendarului Ministerului 
Educației, elevii vor beneficia de o vacanță de o 
săptămână, cunoscută sub denumirea de „va-
canță de schi”. Aceasta se va desfășura în pe-
rioada 10 februarie 2025 – 2 martie 2025, la 
decizia Inspectoratelor Școlare Județene. La Iași, 
vacanța va avea loc între 22 februarie și 2 martie 
2025. Această pauză suplimentară le oferă elevi-
lor ocazia de a se relaxa, de a practica sporturi de 
iarnă sau de a se bucura de activități recreative 
în mijlocul sezonului rece. De asemenea, mulți 
dintre aceștia își vor petrece vacanța alături de 
familie sau în excursii montane, profitând de ză-
pada din zonele de munte. 

Studenții din Iași se pregătesc  
pentru sesiunea de examene  
În paralel, studenții din Iași își vor relua cur-

surile tot pe 8 ianuarie 2025, începând pregătirile 
pentru semestrul II al anului universitar 2024-
2025. Aceștia se pregătesc pentru o perioadă în-
cărcată de examene și activități academice. 
Sesiunea de examene va debuta pe 20 ianuarie 
2025 și se va încheia pe 8 februarie 2025. Studen-
ții din toate domeniile de studiu vor avea de în-
fruntat examene scrise și orale, proiecte și lucrări 
de licență sau disertație, iar timpul va deveni un 
factor esențial în gestionarea acestora. Pentru 

mulți dintre ei, sesiunea reprezintă o etapă grea 
a anului universitar, care poate influența atât no-
tele, cât și progresul în carierele academice. 

După sesiune, studenții vor beneficia de o va-
canță care va avea loc între 10 și 23 februarie 
2025. Această vacanță le va oferi ocazia să se re-
laxeze după perioada intensă de examene și să se 
reîncarce pentru restul semestrului. În această 
perioadă, mulți dintre ei vor alege să participe la 
activități extracurriculare, să călătorească sau 
pur și simplu să se bucure de momente alături de 
prieteni și familie.  

De asemenea, vacanța reprezintă un moment 
bun pentru a lucra la proiectele de cercetare, pen-
tru studenții care sunt implicați în astfel de acti-
vități. 

Fie că este vorba despre consolidarea cunoș-
tințelor pentru examenele importante sau despre 
gestionarea intensă a proiectelor universitare, 
aceștia sunt pregătiți să își urmeze drumul edu-
cațional cu responsabilitate și determinare, știind 
că fiecare pas îi aduce mai aproape de realizările 
dorite. 

Astfel, atât elevii, cât și studenții din Iași se 
pregătesc să revină în bănci pentru un semestru 
activ, cu perioade de intensă muncă și vacanțe 
bine meritate pentru a se reîncărca. 

Iulia MARIA

Pregătiri pentru o nouă rundă de 
învățământ! Elevii și studenții se 
pregătesc să revină în bănci
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Admiterea la rezidențiat din anul 2026 aduce 
schimbări semnificative, conform Ordonanței nr. 
44 din 2024, publicată în Monitorul Oficial pe 30 
august. Concursul național pentru domeniul me-
dicină va fi organizat pe patru subdomenii, iar 
examenul pentru medic specialist va include su-
biecte unice la nivel național 

Admiterea la rezidențiat 2026: 
Schimbări importante  
pentru medicii specialiști 
Începând cu trimestrul IV din anul 2026, rezi-

dențiatul în domeniul medicină va fi structurat pe 
următoarele subdomenii: Specialități medicale, 
Specialități chirurgicale, Specialități paraclinice 
și de laborator și Anestezie și terapie intensivă și 
medicină de urgență. 

Această împărțire urmărește o orientare pro-
fesională mai precisă pentru candidați. Repartiția 
specialităților pe aceste subdomenii va fi stabilită 
prin ordin al ministrului sănătății, cu o consultare 
a Colegiului Medicilor din România. 

Tematica și bibliografia pentru fiecare subdo-
meniu vor fi publicate cu cel puțin 6 luni înaintea 
concursului, asigurând astfel transparență și pre-
dictibilitate. 

O altă noutate majoră este introducerea su-
biectelor unice la examenul scris pentru medic 
specialist. Începând cu semestrul I al anului 2026, 
acestea vor fi elaborate de o comisie națională, 
formată din coordonatori de rezidențiat din toate 
centrele universitare. Probele clinice și practice 
vor fi organizate de instituțiile de învățământ su-
perior acreditate, cu avizul colegiilor profesionale. 

Această uniformizare urmărește să asigure un 
standard de evaluare echitabil la nivel național. 

Alte modificări aduse prin OG 44/2024 
Potrivit Monitorului Oficial, Ordonanța Guver-

nului nr. 44/2024 aduce o serie de modificări im-
portante în sistemul rezidențiatului din România, 
menite să îmbunătățească formarea și integrarea 
tinerelor cadre medicale în sistemul de sănătate. 
Printre cele mai semnificative modificări se nu-
mără colaborarea extinsă între Ministerul Sănă-
tății și universitățile de medicină, pentru 
organizarea rezidențiatului, precum și implemen-
tarea rezidențiatului pe post, care va fi organizat 
doar în unități medicale deficitare. Acesta va per-
mite o integrare mai rapidă a rezidenților în sis-
temul de sănătate și va contribui la reducerea 
deficitului de personal medical din anumite zone 
ale țării. 

În plus, o altă schimbare importantă este fle-
xibilitatea acordată rezidenților pentru schimba-
rea specialității, care va fi posibilă doar în condiții 
stricte. Astfel, rezidenții vor avea posibilitatea de 
a-și ajusta carierele, în cazul în care se constată 
că specialitatea aleasă inițial nu corespunde ce-
rințelor lor profesionale sau personale. De aseme-
nea, universitățile vor propune un curriculum 
fiecărei specialități, iar acesta va fi aprobat 
printr-un ordin comun al miniștrilor Sănătății și 
Educației, după consultarea colegiilor profesio-
nale, asigurându-se astfel că programele de for-
mare sunt adaptate la nevoile reale ale sistemului 
medical. 

Măsuri pentru o pregătire  
mai eficientă a rezidenților  
Ordonanța prevede și recunoașterea compe-

tențelor dobândite în alte domenii profesionale, 

precum afaceri sau administrație, ceea ce va per-
mite rezidenților să aplice aceste abilități în ca-
drul activităților medicale. Această măsură 
vizează dezvoltarea unui sistem medical mai efi-
cient, în care diversele competențe profesionale 
se pot completa reciproc. De asemenea, vor fi 
stabilite reguli clare privind echilibrul între forma-
rea teoretică și practica clinică pentru a asigura 
o pregătire completă și bine fundamentată a re-
zidenților. Evaluările rezidenților vor fi realizate 
într-un sistem standardizat, care va include atât 
evaluări teoretice, cât și practice, astfel încât să 
se poată urmări progresul acestora pe parcursul 
programului de rezidențiat. Acest sistem va per-
mite o monitorizare mai precisă și va asigura că 
rezidenții sunt complet pregătiți la finalizarea 
programului. 

În ceea ce privește finanțarea și resursele, Or-
donanța prevede alocarea unor fonduri suplimen-
tare pentru îmbunătățirea infrastructurii 
educaționale și pentru sprijinirea unităților medi-
cale care participă în procesul de formare a rezi-
denților. Astfel, se va crea un cadru optim pentru 
educația și dezvoltarea profesională a acestora, 
contribuind la îmbunătățirea calității actului me-
dical din România. Aceste modificări vor contribui 
la o reformă semnificativă a sistemului de rezi-
dențiat din România, adaptându-l mai bine la ne-
voile și provocările actuale ale sistemului de 
sănătate. 

Admiterea la rezidențiat din anul 2026 aduce 
schimbări semnificative, conform Ordonanței nr. 
44 din 2024, publicată în Monitorul Oficial pe 30 
august. 

Iulia MARIA

Admiterea la rezidențiat 2026: Schimbări 
importante pentru medicii specialiști
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Un băiat de 7 ani, din Iași, a ajuns să 
fie operat după ce a fost bătut de 
tatăl lui cu o scândură ce avea cuie! 
Mama acestuia încearcă să-l 
recupereze de la fostul concubin, de 
mai bine de un an:  
„Copilul mi-a spus că vrea la mine, 
ca să nu-l mai bată atât de mult” 

 
Ionela Botezatu, în vârstă de 30 de ani, este o 

mamă din satul Horlești, județul Iași, care a avut 
o relație de 11 ani cu Gheorghe Precupanu, în vâr-
stă de 39 de ani, din satul Românești. Împreună, 
au doi băieți, ambii în vârstă de 7 ani. După des-
părțire, ieșeanca nu a mai fost lăsată de către 
acesta să își vadă copiii. Pe data de 3 ianuarie 
2025, Ionela Botezatu a fost anunțată că unul din-
tre băieți a ajuns la spital după ce a fost bătut de 
tatăl lui cu o scândură ce avea și cuie. Din cauza 
aceasta, copilul a necesitat să fie operat.  

Băiatul de 7 ani, din Iași,  
a ajuns să fie operat în urma bătăii 
primite din partea tatălui 
Ionela Botezatu a trăit în concubinaj cu Ghe-

orghe Precupanu timp de 11 ani, în satul 
Românești, și au împreună doi băieți. Acum patru 
ani, cei doi s-au despărțit, iar timp de doi ani, cei 
doi copii au locuit la Ionela. Gheorghe Precupanu 
a cerut să își vadă băieții, i-a luat la el acasă și de 
un an de zile femeia încearcă să îi recupereze. 
Aceasta a fost contactată, pe 3 ianuarie 2025, de 
o prietenă care locuiește în același sat cu fostul 
soț, și a fost anunțată că unul dintre băieți a ajuns 
la spital din cauză că Gheorghe Precupanu l-a 
bătut.  

„Fostul soț mi-a bătut copilul de 7 anișori. Am 
aflat de la o prietenă de a mea și acum nu știu ce 
este cu el, doar am aflat că este la spital și merg 
să văd ce se întâmplă. Eu nu pot să-mi văd copilul, 
nu este ordin de la tribunal sau ceva să nu-l văd, 
nu este nimic. Sunt despărțită de el de patru ani 
de zile, doi ani a stat copilul la mine și după, el a 
cerut să-i vadă. De un an de zile nu mi-a mai dat 
înapoi băieții. Am solicitat să merg să văd copilul, 
am înțeles că și astăzi (n.r. – 3 ianuarie 2025), la 
spital, nu o să mă lase să-l văd. Eu am aflat de la 
o prietenă de a mea care stă în sat cu el și mi-a 
spus că este bătut și că este la spital. Aștept să 
văd ce o să fie la spital, am înțeles că va veni și o 
mătușă de a copilului, care îmi spune că eu nu am 
dreptul să-l văd”, a declarat Ionela Botezatu, 
mama băiatului de 7 ani.  

Femeia a luat legătura cu una dintre mătușile 
copiilor și a fost amenințată că nu va putea să își 

vadă băiatul la spital. Ionela Botezatu, odată 
ajunsă la Spitalul Clinic de Urgențe pentru Copii 
„Sfânta Maria”, s-a întâlnit cu rudele fostului soț, 
iar acestea au refuzat să discute cu ea despre si-
tuația de sănătate a băiatului.  

„Am ajuns la spital și nu am voie să-l văd din 
cauza neamurilor fostului soț. Eu sunt la spital și 
nu mă lasă nimeni, nu știu ce a pățit copilul. Mi s-
a spus doar că, dacă se face scandal, să vină 
paza. M-am întâlnit cu rudele soțului, nici nu s-au 
uitat la mine sau să-mi explice ceva. Acum (n.r. 3 
– ianuarie 2025) stau pe holuri, aștept pe cineva, 
să văd cum să îi trimit copilului niște mâncare”, a 
mai spus femeia.  

Ulterior, Ionela Botezatu a contactat reporterii 
BZI pentru a le spune că a reușit să își vadă băia-
tul, iar acesta a necesitat o operație la mâna 
dreaptă din cauza scândurii ce avea și cuie, cu 
care a fost lovit. 

„Am reușit și am ajuns la băiețel. El a ieșit din 
operație. Copilul mi-a spus că vrea la mine, ca să 
nu-l mai bată atât de mult tatăl lui. Are un fel de 
tăietură la mâna dreaptă, nici nu știu cum să ex-
plic. Medicul mi-a spus că a fost vorba de un cui, 
un fel de scândură cu cuie. Fostul soț a vrut să-l 
bată cu o scândură și el s-a ferit, a pus mâna ca 
să nu-i dea în cap și a necesitat o operație la 
mâna dreaptă. Medicul a rămas șocat când a auzit 
ce-a făcut fostul concubin”, a mai povestit Ionela 
Botezatu. 

Femeia din Iași a fost agresată  
de mai multe ori de fostul concubin: 
„Nu am mai suportat bătăile” 
Ionela Botezatu îl acuză pe Gheorghe Precu-

panu de comportamentul agresiv pe care l-a avut 
cu ea și copiii, de-a lungul anilor în care au fost 
împreună. Motivul pentru care cei doi s-au des-
părțit a fost reprezentat de actele violente din 

partea acestuia. După separare, femeia a locuit 
cu copiii la părinții ei, până când și-a refăcut viața, 
și în prezent are o fetiță de 10 luni.  

„Am locuit acolo cu el timp de 11 ani, nu am mai 
suportat bătăile și toată fuga asta, și am plecat. 
M-am mutat la părinții mei și după, mi-am găsit 
pe cineva, mi-am refăcut viața, am o familie, totul 
este ok. El este foarte agresiv, și verbal, și fizic”, 
a mai spus femeia. 

Timp de un an de zile, de când aceasta nu și-
a mai văzut copiii, a încercat să ia legătura cu pri-
măria din satul Românești, dar și cu Asistența 
Socială, pentru a rezolva situația. În ciuda încer-
cărilor și promisiunilor pe care le-a primit, Ionela 
Botezatu nu a reușit să-și vadă copiii sau măcar 
să vorbească la telefon cu ei.  

„Primăria din sat nu face absolut nimic, mi-a 
închis telefonul în nas. Eu, până acum, nu am știut 
că băiatul meu este bătut în halul în care să ajungă 
la spital. Copilul meu stă la el de un an, primăria 
mi-a spus că este totul ok, să stau liniștită. Pro-
blema mea este că primăria și poliția nu își fac 
treaba. Am încercat legal să rezolv situația, dar nu 
am primit nicio decizie până la ora actuală. Am 
ținut legătura cu cei de la Asistența Socială, au 
numărul meu, nu mi-au spus nimic, că al meu 
copil ar fi bătut sau ceva de genul. Cei de la pri-
mărie mi-au spus să fiu tare, că o să îi iau eu pe 
băieți, dar nu-mi imaginez cum. O să merg la tri-
bunal, să văd cum o să rezolv”, a adăugat Ionela 
Botezatu.  

Reporterii BZI au încercat să îl contacteze și 
pe Gheorghe Precupanu, însă acesta nu a răspuns 
apelurilor.  

În timp ce băiatul de 7 ani, din Iași, se recupe-
rează după operația cauzată de bătaia primită, 
mama acestuia, Ionela Botezatu, continuă să 
lupte și să spere că autoritățile vor interveni și că 
o vor ajuta să își recupereze cei doi băieți.  

Paula IANUȘ

Scene de groază într-o comună din Iași! Un băiat 
de 7 ani a fost bătut de tatăl său cu o scândură 
până a ajuns în spital! Mama sa e disperată: 
„Medicul a rămas șocat când a auzit ce-a făcut”
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Un copil în vârstă de 11 ani s-a mutilat pe viață 
cu o petardă peste care a turnat benzină. Flăcările 
izbucnite i-au produs adolescentului arsuri de 
gradul 1 și 2 la nivelul feței, în zona cervicală și la 
nivelul brațelor. Acesta este acum internat la Spi-
talul Clinic Judeţean de Urgenţă pentru Copii „Sf. 
Maria” Iaşi, unde, în ultimele zile, au ajuns 18 pa-
cienți care au fost victimele petardelor.  

Un copil de 11 ani  
s-a mutilat pe viață cu o petardă  
peste care a turnat benzină! 
Un copil de 11 ani s-a mutilat pe viață după ce 

a turnat benzină peste o petardă. Adolescentul a 
suferit arsuri de gradul 1 și 2 la nivelul feței, în 
zona cervicală și la nivelul brațelor. În prezent 
este internat în Secția de Chirurgie Plastică a Spi-
talului Clinic Judeţean de Urgenţă pentru Copii 
„Sf. Maria” Iaşi, evoluția sa fiind bună. 

„Copilul are arsură gradul 1-2 la nivel facial, 
cervical și mâini – bilateral – prin explozia unei pe-
tarde peste care a turnat benzină. Petarda o avea 

în mână, nu în gură. Este internat pe Chirurgie 
Plastică. Evoluția este bună”, a declarat dr. Cătă-
lina Ionescu, purtător de cuvânt al Spitalului Clinic 
Judeţean de Urgenţă pentru Copii „Sf. Maria” Iaşi. 

În intervalul 30 decembrie 2024 – 5 ianuarie 
2025, la Spitalul Clinic Judeţean de Urgenţă pen-
tru Copii „Sf. Maria” Iaşi au ajuns 18 copii și ado-
lescenți care s-au rănit din cauza petardelor.  

„De pe 30 decembrie până în prezent s-au pre-
zentat 18 pacienți cu arsuri și traume de mână sau 
faciale, cauzate de petarde”, a transmis dr. Cătă-
lina Ionescu.  

Un adolescent în vârstă  
de 13 ani a fost aproape orbit  
din cauza unei petarde: „Cu un ochi 
vede în proporție de 50-60 la sută” 
Zeci de copii sunt răniți, an de an, din cauza 

petardelor. În anul 2023, chiar în prima zi de Cră-
ciun, un adolescent în vârstă de 13 ani, din Vaslui, 
a fost lăsat aproape orb din cauza unei petarde. 
Băiatul a ajuns la Clinica de Oftalmologie a Spita-

lului Clinic Județean de Urgență „Sf. Spiridon” Iași, 
cu ochiul stâng scos, după ce prietenii săi au pus 
o petardă într-o sticlă care a explodat și l-a rănit 
grav.  

„Nu dați petarde! În prima zi de Crăciun a 
ajuns la noi un copil, pe care l-am operat ieri. Este 
vorba despre un copil de 13 ani, din județul Vaslui. 
El se juca cu alți copii, iar un alt copil a pus o pe-
tardă într-o sticlă care bineînțeles că a explodat 
și i-a cauzat plăgi palpebrale și oculare la ochiul 
stâng, cu ruptură completă de glob ocular, iar la 
ochiul drept – plagă corneo-sclerală. A ajuns la 
spital cu ochiul stâng scos. Pacientul a fost ope-
rat de mine ieri, cu un ochi vede în proporție de 
50-60 la sută. Este posibil ca la ochiul acesta să 
facă și cataractă traumatică, este vorba de mai 
multe complicații. Este culmea ghinionului, deoa-
rece nu el era cel care se juca cu petarde”, a de-
clarat atunci prof. dr. Camelia Bogdănici, șefa 
Clinicii de Oftalmologie din cadrul Spitalului Clinic 
Județean de Urgență „Sf. Spiridon” Iași. 

Codruța ȘOROAGĂ

Un copil de 11 ani s-a mutilat pe viață cu o 
petardă peste care a turnat benzină! 
Adolescentul este acum internat la Spitalul de 
Urgenţă pentru Copii: „Are arsură gradul 1-2 
la nivel facial, cervical și mâini – bilateral”
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Vatmanii de la CTP Iași vor ca  
n Rondul Podu Roș regulile de 
circulație să fie modificate  
pentru siguranța tramvaielor.  
Aceștia consideră că sunt puși  
în pericol de fiecare dată când 
traversează zona respectivă 

 
Nu de puține ori, în intersecția din Podu Roș, 

tramvaiele au fost implicate în accidente rutiere, 
fiind lovite din lateral de mașini din trafic. Mai 
mulți vatmani au semnat împreună o solicitare 
comună pe care au înaintat-o către conducere 
pentru a lua atitudine 

Vatmanii au cerut modificarea 
regulilor de circulație în Podu Roș 
Din cauza riscurilor la care se expun când tra-

versează intersecția din Podu Roș, vatmanii cer 
modificarea regulilor de circulație din zonă. Aceș-
tia vor ca tramvaiele să fie mai protejate, având 
în vedere că în ultima vreme s-au întregistrat mai 
multe incidente în zonă. O altă problemă pentru 
angajații de la CTP este faptul că pot fi trași la răs-
pundere și obligați să plătească cheltuielile de re-
parație a tramvaiului dacă nu demonstrează că au 
fost nevinovați în cazul unui accident. Chiar la 
sfârșitul lunii octombrie 2024, un tramvai model 
PESA a fost avariat serios după ce un șofer nu a 
fost atent și a intrat cu mașina în mijlocul de 
transport în comun. 

„Având în vedere numărul de coliziuni, din ul-
tima perioadă, în această intersecție, raportat la 
lungimea și tonajul tramvaielor model Pesa și Bo-
zankaya, pentru a nu cădea vina în sarcina vatma-
nului și cu suportarea cheltuielilor de reparații ale 
vehiculelor/autovehiculelor implicate, propunem: 
1. Punerea în funcțiuni pe toată durata zilei a se-
maforului electric (nu doar 1-2 ore dimineața); 2. 
Schimbarea indicatorului «Cedează trecerea» 
pentru tramvaie, atât la intrarea cât și la ieșirea 
din intersecție, în indicatorul  «Drum cu priori-
tate», și pe cale de consecință, implementarea in-
dicatorului «Cedează trecerea» pentru vehicule 
sau autovehicule a căror deplasare se intersec-
tează cu liniile de tramvai; 3. Existența unui echi-
paj de poliție locală, în permanență, în intersecție, 
pe toată durata zilei, pentru fluidizarea traficului 
și pentru a permite trecerea tramvaiului prin 
această intersecție în maxime condiții de sigu-
ranță”, au solicitat vatmanii de la CTP Iași. 

Nu au primit niciun răspuns 
Solicitarea a fost înregistrată la companie pe 

data de 2 decembrie 2024, iar conform legii, vat-
manii trebuiau să primească un răspuns în 30 de 
zile. Acesta nu a mai venit, iar ei se întreabă dacă 
propunerile lor vor fi luate în considerare. CTP Iași 
are un reprezentant în Comisia de Circulație din 
cadrul Primăriei Iași, care poate propune noi re-
glementări. Pe lângă faptul că, în cazul unui acci-
dent, tramvaiul trebuie reparat, acesta trebuie 

scos și din folosință pentru câteva luni, fiind o 
pierdere pentru călători și companie. Din păcate, 
mulți nu respectă indicatoarele și semaforizarea 
în zona respectivă, și sunt aproape să provoace 
accidente. 

„Chiar o colegă de-a noastră a pățit-o la 
sfârșitul lunii noiembrie 2024, când un șofer a in-
trat în coliziune cu mașina în tramvai. Ea a trebuit 
să ceară ulterior înregistrările de pe vagon, ca să 
dovedească că nu a fost vinovată, altfel trebuia să 
plătească toate reparațiile la vagon. Nu suntem 
protejați de reglementările actuale din intersecția 
respectivă, tramvaiul este mai lung, în special mo-
delele noi, este un risc foarte mare, iar șoferii for-
țează foarte mult. De ce să riscăm să plătim noi 
reparațiile când nici nu ești vinovat? Compania 
trebuie să aibă grijă de angajați, însă nici nu am 
primit răspuns, deși au trecut 30 de zile”, a spus 
un vatman de la CTP Iași. 

Conducerea companiei a precizat că va în-
ainta, în cele din urmă, propunerea către Comisia 
de Circulație din cadrul Primăriei Iași. 

„Compania nu poate lua nicio decizie. Tot ceea 
ce poate face este să trimită ca propunere la Co-
misia de Circulație. Va fi analizată în Comisia de 
Circulație propunerea. Mai mult, noi nu putem 
face”, a precizat directorul general CTP Iași, Cri-
stian Stoica. 

Vatmanii din Iași vor să schimbe regulile de 
circulație din Rondul Podu Roș pentru a se proteja 
de accidente. 

Petronel ȘTEFAN

Vatmanii de la CTP Iași cer modificarea 
regulilor de circulație din Rondul Podu 
Roș. Iată care sunt solicitările lor
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Președintele Consiliului 
Județean Iași, Costel 
Alexe, atitudine de 
gangster în fața presei din 
Iași. Acesta are aere de 
baron local  

 
Un jurnalist din Iași a fost ame-

nințat de președintele Consiliului 
Județean, Costel Alexe, după ce re-
porterul a intenționat să intre în sala 
unde era organizată ședința ordi-
nară CJ. Totul a fost filmat 

Președintele Consiliului 
Județean Iași, Costel Alexe, 
atitudine de gangster! El 
„taie și spânzură” după 
bunul plac în instituția 
publică pe care o conduce  
La mijlocul lunii decembrie 2024, 

înainte de Crăciun, plenul Consiliului 
Județean s-a reunit în cadrul unei 
ședințe ordinare. Este important de 
știut că aceste întâlniri sunt publice 
atât pentru ieșeni, cât și pentru 
presă. Un jurnalist din Iași, Dan Coț-
caru, a fost amenințat de președin-
tele Consiliului Județean Iași din 
cauza faptului că a îndrăznit să 
ceară explicații cu privire la motivele 
pentru care îi este îngrădit accesul 
în sala de ședințe. Totul a fost filmat 
chiar de jurnalistul din Iași. 

Jurnalist, către Costel Alexe: 
„Adică l-ai pus să blocheze ușa, să 
nu lase să intre lumea, să fotogra-
fieze la o ședință de Consiliu Jude-
țean Publică?” 

Costel Alexe: „Îți f*t un cap în 
gură de nu te vezi!”  

Jurnalistul: „Da, bravo! Uite că 
am și filmat...” 

Costel Alexe: „Foarte bine! Ieși 
afară! Cine ești tu ca să fii tu presă? 
Ce vrei să filmezi?”  

Jurnalist: „Ți-am zis că vreau să 
fotografiez”  

Costel Alexe: „Coțcaru, ieși afară, 
ca să nu ții.... să nu îți interzic!” 

Jurnalist: „De ce?”  
Costel Alexe: „Ieși afară, că îți tri-

mitem noi pozele”, a fost discuția 
dintre cei doi.  

Reporterii BZI l-au contactat pe 
Costel Alexe pentru un punct de ve-
dere referitor la motivele pentru 
care l-a amenințat pe jurnalistul din 

Iași.  
„Bună ziua, vă rog, mesaj. Mulțu-

mesc”, a spus Costel Alexe, preșe-
dintele CJ Iași.  

Reporterii i-au trimis un mesaj 
președintelui Consiliului Județean, 
prin care l-au întrebat dacă inciden-
tul este adevărat și care au fost mo-
tivele divergențelor. Menționăm că, 
până la închiderea prezentei ediții, 
Costel Alexe nu a oferit niciun punct 
de vedere.  

Costel Alexe se crede stăpân 
pe Consiliul Județean Iași 
Se pare că președintele Consiliu-

lui Județean Iași crede că este stă-
pân pe instituția pe care o conduce, 
de a ajuns să le interzică jurnaliștilor 
accesul, după bunul său plac, în ca-
drul ședințelor publice. Acesta a de-
venit un fel de Iohannis, face ce 
vrea, când vrea și cum vrea, pentru 
că oricum nimeni nu îi face nimic. In-
clusiv în PNL, surse din cadrul parti-
dului au spus reporterilor BZI că 
Alexe a specificat de mai multe ori 
că nimeni, nicio instituție, nu îi poate 
face nimic.  

Dictatura din PNL, sub sigla 
Alexe, este cunoscută. Majoritatea 
primarilor PNL vorbesc pe la colțuri, 
că s-au săturat să stea sub papucul 
lui Costel Alexe. Se pare că în cadrul 
organizației politice se discută cu 

primarii și le sunt impuse firmele cu 
care aceștia să colaboreze, firme 
care cotizează la partid. Altfel cum 
se poate explica faptul că aceleași 
societăți agreate de PNL primesc 
contracte pe bandă rulantă și 
câștigă licitații peste licitații? Nu e 
dubios? Dar nicio instituție abilitată 
nu cere explicații privind un trafic de 
influență dovedit clar.  

Cotidianul BZI a publicat nenu-
mărate articole cu privire la contrac-
tele primite fără licitație de firmele 
agreate de PNL, însă nicio intituție 
nu s-a sesizat să facă verificări și să 
ceară explicații primarilor. Cum este 
posibil ca într-o piață care se presu-
pune a fi liberă doar 2 – 3 firme au 
acces la toate contractele cu statul, 
din județul Iași? 

Din această cauză, se poate 
înțelege și atitudinea de baron local, 
pentru că Alexe are potențial finan-
ciar și, mai mult de atât, îl are în 
spate pe pușcăriașul Relu Fenechiu, 
care și el s-a reconectat la banii pu-
blici prin mai multe firme. Că doar 
Alexe se cunoaște că e „cățelul de 
odaie” al lui Fenechiu, cel care con-
duce tot județul.  

Amintim aici că, în plină pande-
mie de Coronavirus, pușcăriașul 
Relu Fenechiu a pus în aplicare o 
schemă care a muls sume impor-
tante de la primăriile din țară. Edilii 

erau asigurați că Ministerul Mediului 
le va aproba proiectele pentru mo-
dernizarea iluminatului. La schimb, 
primarii trebuiau să semneze con-
tractele cu firmele controlate de 
Relu Fenechiu, Ana-Maria Ciotîr și 
Bogdan Solcanu, adică cu Integra 
Business Consulting SRL, Crisbo 
Company SRL și Urbioled SRL. 

Mai mult, nu este prima dată 
când Alexe face ce vrea în Consiliul 
Județean. Amintim aici de cei doi vi-
cepreședinți ai CJ, care au fost puși 
în funcție pe furiș, dintre aceștia, 
Sorin Afloarei, finul lui Costel Alexe, 
a prins un loc de deputat, funcție 
pentru care a depus și jurământul și 
pentru care a și încasat prima in-
demnizație. Acesta trebuie să se 
gândească repede ce va face pe vii-
tor, pentru că expiră cele 30 de zile, 
timp în care ori acceptă funcția din 
Camera Deputaților, ori rămâne vi-
cepreședinte CJ. În orice caz, dacă 
nu pleacă la București, nici la Consi-
liul Județean nu va rămâne. Cei de la 
AUR vor câștiga în instanță destitui-
rea celor doi vicepreședinți, iar 
Afloarei va rămâne cu buza umflată.  

Astfel, președintele Consiliului 
Județean Iași, Costel Alexe, își per-
mite să afișeze o atitudine de gan-
gster în fața presei din Iași, 
amenințând jurnaliștii.  

Alexandra MAISNER

Președintele Consiliului Județean Iași, Costel Alexe, 
atitudine de gangster! Acesta l-a amenințat pe un 
jurnalist: „Îți f*t un cap în gură de nu te vezi!”
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LOC DE MUNCĂ 

Fermador SRL angajează electrician 

întreținere în cadrul Abatorului de păsari 

din Podu-Iloaiei, Județul Iași. Pentru mai 

multe detalii, va rugăm sa ne contactați la 

numărul de telefon: 0232.222.111.
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ANGAJEAZĂ Inginer proiectant HVAC 
Vino sa faci parte din echipa DAS! Cau-
tam colegi noi pentru departamentul de 

proiectare si ofertare instalatii HVAC 
(termice, climatizare, ventilatie, eva-
cuarea fumului și a gazelor fierbinți).  

Candidatul ideal: 
Absolvent studii superioare in dome-

niul instalatiilor aferente constructiilor 
Cunostinte temeinice Autocad, Ms Of-

fice, cunostiintele de MagiCad constituie 
un avantaj 

Disponibilitate pentru deplasari, aten-
tie la detalii, disponibilitate pentru pro-
gram prelungit 

Descrierea jobului: 
Realizarea documentatiei proiectelor 

de instalatii (parte scrisa si desenata)  
Participarea la discutii cu beneficiarii 

proiectelor realizate 
Proiectarea instalatiilor pentru fazele 

DTAC, PTH, DDE 

Oferirea de asistenta tehnica si su-
port in faza de executie 

Realizarea de memorii tehnice, bre-
viare de calcul, scheme functionale, etc. 

Intocmirea listelor de cantitati, caie-
telor de sarcini, documentatiilor de avize, 
dispozitiilor de santier 

Elaborarea de solutii de proiectare si 
oferirea de solutii tehnice corespunza-
toare pentru toate tipurile de proiecte 
(civile, industriale si agricole). 

Mentinerea legaturii cu furnizorii si 
producatorii de specialitate 

In functie de necesitati, intocmeste 
oferte financiare pentru instalatiile 
HVAC: solicita oferte de pret de la furni-
zori, analizeaza listele de cantitati in con-
formitate cu planurile proiectului, 
centralizeaza ofertele de pret de la fur-
nizori 

Beneficii: 
Salariu motivant 
Tichete de masa / Diurna  
(in cazul deplasarilor) 
Telefon de serviciu 
Calculator cu toate licentele necesare 

ANGAJEAZĂ 
Pentru lucru în ŢARĂ și 

STRĂINĂTATE 
INGINERI cu/fără experiență: 
CONSTRUCŢII CIVILE INDUSTRIALE ŞI 

AGRICOLE 
INSTALAŢII PENTRU CONSTRUCŢII 
INGINERIE ELECTRICĂ, ENERGETICĂ 

ŞI 
INFORMATICĂ APLICATĂ 
MUNCITORI CALIFICAȚI: 
INSTALATORI, ELECTRICIENI, SUDORI, 

LACĂTUŞI, 
ZIDARI, FINISORI, DULGHERI, TÂM-

PLARI, FIERARI BETONIȘTI 
MUNCITORI NECALIFICAȚI cu/fără 

experiență (8/10 clase; cu/fără 
diplomă de bacalaureat) cu posibilita-
tea calificării în meseriile specifice 
domeniului construcții și instalații. 

CV-urile pot fi transmise prin e-mail la 
adresa: office@das.ro sau se pot depune 

la sediul societatii din Iasi, str.Aurel 
Vlaicu, nr.87 

Relații la telefon: 0232 262800 
Mobil: 0744 275 627; 0745 125 161
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Subscrisa AVIZO 
SPRL Iasi, notifică 
deschiderea 
procedurii 
simplificate a 
insolventei societăţii 
debitoare S.C. 
TATIANA STYLE SRL, 
CUI 24826710, cu 
număr de înregistrare 
la Registrul 
Comerţului 
J22/3560/2008, cu 
sediul în sat şi 
comuna Şcheia, 
Judeţul Iaşi, conform 
Incheierii Civile nr. 
664/CC din 
30.10.2024, 
pronunţată de către 
Tribunalul 
Iaşi/Judecător Sindic 
în Dosarul nr. 
3614/99/2023. 
Termene: 16.12.2024 

pentru depunerea 
cererilor de creante; 
26.12.2024 termen 
pentru verificarea 
creantelor, intocmirea 
şi publicarea 
Tabelului Preliminar 
al creantelor de catre 
lichidatorul judiciar; 
19.03.2025 termen 
pentru publicarea 
Tabelului Definitiv de 
creanţe; 19.03.2024 
termen pentru 
continuarea 
procedurii, 
10.01.2025, ora 
12.00, prima sedinta 
a Adunarii Creditorilor 
la sediul lichidatorului 
judiciar din Iasi, str. 
Decebal nr. 22A, bl. 
Z8, sc. A, ap. 8, cu 
ordinea de zi: 
alegerea comitetului 
creditorilor, 

desemnarea 
presedintelui 
acestuia; confirmarea 
lichidatorului judiciar, 
stabilirea 
remuneraţiei 
acestuia; avansarea 
de către creditori a 
sumelor de bani 
corespunzătoare 
derulării procedurii, 
conform Art. 174 din 
Legea nr. 85/2014 
privind procedurile de 
prevenire a 
insolvenţei şi de 
insolvenţă. 
 

LICITAȚII 

S.C.C.de gradul 1- 
CONSUMCOOP 
ANDRIESENI cu 
sediul în sat 
Andrieseni, comuna 
Andrieseni, județul 

Iași, înregistrată la 
O.R.C. Iași cu nr: C 22 
- 5 /2005; CUI: 
15572450, vinde prin  
licitaţie publica 
imobilul  Magazin 
metalo-chimice 
situata în sat 
Andrieseni, comuna 
Andrieseni, județul 
Iași, în suprafața de 
239 mp. Licitaţia va 
avea loc pe data de 
17.01.2025, ora 10 la 
sediul  U.J.C.C. Iasi 
din Iasi, str.Sf.Lazăr 
nr. 39-41, etaj 1. 
Relaţii suplimentare  
se pot  solicita  la 
sediul S.C.C.de gradul  
1- CONSUMCOOP  
Adrieseni  din sat 
Andrieseni, județ Iași  
sau la telefonul: 
0747359524; 
0232/230548.
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O firmă din Iași a primit 
475.000 de euro de la 
ApaVital pentru a repara 
găurile din asfalt apărute în 
urma intervențiilor la 
canalizare. Operatorul de 
apă-canal din Iași încheie 
anual astfel de contracte 

 
În urma unei licitații organizate 

de compania ApaVital SA, firma SC 
VAM SOFI TRANS SRL, cu sediul pe 
str. Ion Inculeț din Iași, a câștigat 
contractul. Aceasta a avut oferta 
cea mai mică, în valoare de 475.000 
de euro, în timp ce prețul inițial de 
pornire a licitației a fost de 690.000 
de euro 

Firma din Iasi va repara 
găurile din asfalt,  
apărute după lucrările  
de la ApaVital 
SC VAM SOFI TRANS SRL a fost 

înfințată în anul 2010, patron fiind 
Vlad Ionuț Andrei. Activitatea firmei 
este de lucrări de construcții ale 
drumurilor și autostrăzilor. În anii 
trecuți, alte societăți din subordinea 
primăriei au semnat contracte cu 
VAM SOFI TRANS SRL. Conform da-
telor oficiale, firma a înregistrat în 
anul 2023 o cifră de afaceri de 
10.231.727 de lei, cu un profit net de 
1.071.649 de lei și datorii de 5.105.043 

de lei, la un număr de 44 de angajați. 
Câștigătorul contractului va trebui 
acum să refacă străzile din munici-
piul Iași, afectate în urma lucrărilor 
la rețeaua de apă. În mod normal, 
când firmele care lucrează pentru 
ApaVital finalizează lucrările, trebuie 
să refacă carosabilul la starea ini-
țială, însă, de multe ori, acest lucru 
nu se întâmplă. 

„Executantul se obligă să exe-
cute lucrările de refacere ale siste-
mului rutier, ca urmare a 
intervențiilor impuse de avariile care 
apar la rețelele de apă-canal și de în-
locuiri de tronsoane ale rețelelor de 
apă și canal. Amplasamentele pen-
tru lucrările ce fac obiectul contrac-
tului sunt în orașul Iași. Executantul 
va reface îmbrăcămintea asfaltică 
după tipuri de sisteme rutiere pe ti-
puri de clasă de trafic: 1. Foarte 
greu; 2. Greu; 3. Mediu; 4. Ușor; 5. 
Refacere sistem rutier la străzile 
modernizate; 6. Refacere strat de 
uzură cu grosime de 4-5 cm; 7. Re-
facere sistem rutier cu asfalt rece 
pentru perioada de iarnă. Stația de 
mixturi asfaltice să fie în apropiere 
de obiectivele de executat”, este 
precizat în caietul de sarcini. 

Vor fi refăcuți  
5.300 mp de stradă 
În total, vor fi refăcuți 5.300 mp 

de stradă, care au fost afectați de 
către lucrările efectuate la avarii și 
extinderea de rețea. Refacerea se va 
face cu mixtură asfaltică la rece. 
Contractul este valabil până la finalul 
anului 2025. În anii trecuți, ApaVital 
a încheiat contracte asemănătoare 
privind refacerea carosabilului. 

„Cantitățile pentru fiecare tip de 
lucrare sunt în tabelul următor: 1. 
Refacere sistem rutier tip foarte 
greu – 50 mp; 2. Refacere sistem ru-
tier tip greu – 50 mp; 3. Refacere sis-

tem rutier tip mediu – 800 mp; 4. Re-
facere sistem rutier tip ușor – 100 
mp; 5. Refacere străzi modernizate, 
sistem rutier elastic numai local – 
800 mp; 6. Refacere sistem rutier cu 
asfalt rece – 1.500 mp; 7. Refacere 
strat de uzură cu grosimea de 4-5 
cm – 2.000 mp”, este stipulat în do-
cumentație. 

Firma din Iași care va repara 
găurile din asfalt pentru ApaVital va 
avea la dispoziție timp până la finalul 
anului 2025. 

Petronel ȘTEFAN
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O firmă din Iași va repara găurile din asfalt 
după intervențiile la canalizare. ApaVital 
a plătit 475.000 de euro pentru lucrări
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Dacă ai chef de ceartă,  
du-te la magazinul ăsta 
Babele bârfitoare încep rubrica de azi cu o 

povestioară despre angajații de pe la „Nega Inaj”. 

Nu știu babele pe ce bază se fac acolo angajări, 
dar nu este deloc în regulă. Ciufuțenia pe care o 
au unii angajați depășește orice limită, iar acum 
există un motiv în plus. Este vorba despre amba-
lajele alea cu garanție. Nu vor să le primească, 
urlă la clienți, se ceartă ca la ușa cortului. Nici 
ăia care supraveghează toată treaba asta nu in-
tervin și le convine situația. Apăi, în ritmul ăsta, 
nu e treaba chiar bună... 

S-a terminat cu șmecheriile 
Iaca mai continuăm rubrica cu ceva vești din 

Târg. După ce au apărut atâtea informații cu 
șmecheriile de la „Citidin”, șefii au schimbat foaia 
în noul an, totul este contorizat acum, câtă sare, 
câtă motorină, cât asfalt, să nu se mai fure ca în 
codru. Doar că ăia mai mici sunt furioși: ce, 

domn`le, numai ei să fure? Era și dreptul nostru. 
Cei care se au bine cu conducerea au scăpat, mai 
rău de ăia care erau pe cont propriu, vin vremuri 
grele... 

Fă ce spune premarul 
dacă vrei să pleci la mare 

La final de rubrică, babele vă mai spun câte 
ceva de prin giudeț. Primarul din Țibăpesti, Ne-
osculai Munte, îi trimite la cursurile de formare 
doar pe angajații care fac ce spune el. Dacă te 
împotrivești la contracte sau la vreun artificiu pe 
care vrea să-l mai facă din banii comunei, îți iei 
adio de la vacanța la mare. Așa că, aviz amatori-
lor. Faceți ce spune dom` premar dacă vreți să 
vă bronzați la buci la vară!

Bursa bârfelor

Un individ din Iași a ajuns în arest. 
Boboacă, spaima oilor, a fost prins 
de polițiști după ce a furat 144 de oi 
dintr-o stână. Acum, el se află sub 
control judiciar și urmează  
să dea explicații în fața legii 

 
Constantin Boboacă, un tânăr de 23 de ani, din 

comuna Lungani, a fost ridicat de polițiști după ce 
a furat la sfârșitul lunii decembrie 144 de oi dintr-
o stână. Boboacă a reușit să intre într-o stână din 
Popești și să plece cu animalele chiar de sub ochii 
ciobanilor. Individul ar fi plecat cu oile pe câmp, 
până aproape de Târgu Frumos, iar mai apoi ar fi 
vândut animalele cu 100 de lei bucata. Proprieta-
rul oilor a anunțat poliția, iar zilele trecute, oame-
nii legii au reușit să-l prindă pe hoț, chiar dacă 
indiciile despre acesta erau extrem de puține. To-
tuși, pe data de 4 ianuarie 2025, Constantin Bo-
boacă a ajuns pe mâna polițiștilor. Procurorii, 
însă, au decis să-l plaseze sub control judiciar. 

Boboacă, spaima oilor din Iași,  
a fost ridicat de polițiști 
Reprezentanții Inspectoratului de Poliție Ju-

dețean (IPJ) Iași au făcut câteva precizări legate 
de acest incident. „Polițiștii din cadrul Poliției Ora-
șului Podu Iloaiei au identificat un tânăr de 23 de 
ani, bănuit de comiterea infracțiunii de furt cali-
ficat. Din cercetările efectuate până în prezent, s-
a constatat faptul că, în noaptea de 20 spre 21 
decembrie 2024, acesta ar fi sustras 144 de ovine 
de la o stână, din comuna Popești. În urma activi-
tăților desfășurate, 135 de ovine au fost recupe-
rate. În baza probatoriului administrat în cauză, la 

data de 4 ianuarie a.c., tânărul bănuit de comite-
rea faptei a fost reținut de polițiști pentru 24 de 
ore. Ulterior, tânărul a fost prezentat Parchetului 
de pe lângă Judecătoria Iași, față de acesta fiind 
dispusă măsura controlului judiciar, pentru 60 de 
zile”, au transmis reprezentanții Inspectoratului 
de Poliție Județean (IPJ) Iași. 

Un alt hoț nu a avut  
la fel de mult noroc 
Un alt hoț din Iași, ajuns pe mâna Poliției în 

aceeași perioadă cu Boboacă, nu a avut la fel de 
mult noroc. Acesta a fost arestat pentru 30 de 
zile. „Admite propunerea de arestare preventivă, 
formulată de Parchetul de pe lângă Judecătoria 

Iași în dosarul de urmărire penală, în ceea ce îl pri-
vește pe inculpatul Pascal Daniel. Dispune ares-
tarea preventivă a inculpatului PASCAL DANIEL, 
pentru săvârșirea infracțiunii de furt calificat, 
faptă prevăzută și pedepsită de art. 228 alin. 1), 
raportat la art. 229 alin. 1) lit. b) din Codul Penal, 
cu aplicarea art. 41 alin. 1) din Codul Penal, pe o 
durată de 30 de zile, începând cu data de 
04.01.2025 și până la data de 02.02.2025, inclusiv. 
În baza art. 230 alin. 1) din Codul de procedură pe-
nală, dispune emiterea mandatului de arestare 
preventivă pe numele inculpatului Pascal Daniel”, 
se arată în decizia judecătorilor din Iași. Rămâne 
de văzut ce se va întâmpla cu Boboacă, spaima 
oilor din Iași, după ce a fost luat de poliție. 

Lucian SAVA

Boboacă, spaima oilor din Iași, a fost 
ridicat de polițiști! A dormit o noapte 
în arest, dar acum este din nou liber


